
Zpráva z dalšího projednání studie:  

„Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a jejich významných přítoků“ 
 
 
Unie pro  řeku Moravu, z.s.  jako zpracovatel studie „Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a 
jejich  významných přítoků“,  která byla předána dne 30. 6.  2021  (viz protokol o předání  a 
převzetí  díla),  zajistila  další  projednání  studie  se  zainteresovanými  partnery.  Způsob 
projednání přibližují níže uvedené záznamy a stanoviska. 
 
Přílohy zprávy: 

‐ záznam z jednání s Ing. Martin Šmída, uvolněný radní Olomouckého kraje, z 11. 10. 2021 

‐ záznam z jednání s Bc. Hana Ančincová, náměstkyně hejtmana Zlínského kraje, z 1. 2. 2022 

‐ záznam z jednání s Povodím Moravy, s.p. ze dne 2. 2. 2022 + prezenční listina 

‐ zpráva z konání otevřeného semináře ze dne 10. 2. 2022 + fotodokumentace 
 
Samostatné soubory: 

‐ stanovisko Povodí Moravy, s.p. ke studii ze dne 11. 11. 2021 

‐ vyjádření Unie pro řeku Moravu, z.s. ke stanovisku Povodí Moravy, s.p. ze dne 20. 12. 2021 
 
Zpracoval: Michal Krejčí           

   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ZÁZNAM 
 

z jednání ke studii: „Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a jejich významných přítoků“  
 

uskutečněného na Krajském úřadu Olomouckého kraje v pondělí 11. října 2021 
 

 
Přítomni (dle prezenční listiny, viz příloha):  
‐ Mgr. Michal Krejčí, zpracovatel studie, Unie pro řeku Moravu, z.s. 
‐ Mgr. Jan Koutný, Ph.D., Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, RP Olomoucko 
‐ Ing. et Ing. Martin Šmída, uvolněný radní Olomouckého kraje pro oblast ŽP a zemědělství 
‐ Ing. Vladimíra Kresáč Kubišová, vedoucí odd. vodního hospodářství, KUOK  
 
Průběh jednání: 

Michal Krejčí – představil účel, strukturu a cíle studie, přičemž objasnil podmínky jejího 
zpracování a následné komunikace se zúčastněnými stranami, včetně plánu projednávání. 
Studie je podkladovým materiálem, zpracovaným z hlediska ochrany přírody a krajiny, 
s náměty a doporučeními na zlepšení podmínek pro oživení řeky Bečvy, o kterém bude dále 
jednáno.  

Z hlediska Olomouckého kraje a Krajského úřadu Olomouckého kraje se studie dotýká 
zejména návrhů:  
- na územní ochranu povodňově zpřírodněných úseků Bečvy v kategorii přírodní rezervace 

(Bečva pod Miloticemi) či přírodní památka (Bečva u Familie), 
- dlouhodobého opatření v podobě vymezení zón přírodě blízké koncepce, jako podkladu pro 

krajské zásady územního rozvoje či územní plány obcí.  
 
Martin Šmída – uvítal zpracování studie a přislíbil účast na otevřeném semináři, jehož se 
zúčastní i zaměstnanci KUOK, odboru životního prostředí a zemědělství.  
 
Vladimíra Kresáč Kubišová – podotkla, že Bečva si aspoň jednu vodní nádrž zaslouží.  
 
Jan Koutný – vysvětlil význam Bečvy jako štěrkonosného toku s volným transportem 
sedimentů. 
 
Závěry jednání: 

 Zpracovaná studie: „Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a jejich významných přítoků“ 
bude podrobně představena na otevřeném semináři, na který budou pozváni zástupci 
Olomouckého kraje i Krajského úřadu Olomouckého kraje.  

 V návaznosti na otevřený seminář bude uskutečněno pracovní jednání k problematice 
vymezení zón přírodě blízké koncepce, jako podkladu pro krajské zásady územního 
rozvoje či územní plány obcí. 

 
Zaznamenal: Mgr. Michal Krejčí                                                    
 
 
 



ZÁZNAM 
 

z jednání ke studii: „Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a jejich významných přítoků“  
 

uskutečněného na Krajském úřadu Zlínského kraje v pondělí 1. února 2022 
 

 
Přítomni (dle prezenční listiny, viz příloha):  
‐ Mgr. Michal Krejčí, zpracovatel studie, Unie pro řeku Moravu, z.s. 
‐ Bc. Hana Ančincová, náměstkyně hejtmana Zlínského kraje 
 
Průběh jednání: 

Michal Krejčí – představil účel, strukturu a cíle studie, přičemž objasnil podmínky jejího 
zpracování a následné komunikace se zúčastněnými stranami, včetně plánu projednávání. 
Studie je podkladovým materiálem, zpracovaným z hlediska ochrany přírody a krajiny, 
s náměty a doporučeními na zlepšení podmínek pro oživení řeky Bečvy, o kterém bude dále 
jednáno.  

Z hlediska Zlínského kraje a Krajského úřadu Zlínského kraje se studie dotýká zejména 
návrhu:  
- dlouhodobého opatření v podobě vymezení zón přírodě blízké koncepce, jako podkladu pro 

krajské zásady územního rozvoje či územní plány obcí.  
 
Hana Ančincová – uvítala zpracování studie a omluvila se z účasti na otevřeném semináři, 
jehož se však zúčastní zaměstnanci KUZK.  
 
Závěry jednání: 

 Zpracovaná studie: „Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a jejich významných přítoků“ 
bude podrobně představena na otevřeném semináři, na který budou pozváni zástupci 
Zlínského kraje i krajského úřadu.  

 V návaznosti na otevřený seminář bude uskutečněno pracovní jednání k problematice 
vymezení zón přírodě blízké koncepce, jako podkladu pro krajské zásady územního 
rozvoje či územní plány obcí. 

 
Zaznamenal: Mgr. Michal Krejčí                                                    
 
 
 
 
 
 
 
 











ZPRÁVA 
 

z otevřeného semináře „Obnova řeky Bečvy“ ke studii:  
 

„Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a jejich významných přítoků“  
 

uskutečněného na Přírodovědecké fakultě UP v Olomouci ve čtvrtek 10. února 2022 
 

 
Záštita semináře: 
 

Záštitu semináři udělil hejtman Olomouckého kraje – ing. Josef Suchánek; patronát nad akcí 
převzala RNDr. Jitka Seitlová, místopředsedkyně Senátu Parlamentu České republiky.  
 
Pozvaní partneři: 
‐ správce toku: Povodí Moravy, s.p. 
‐ samosprávy měst či obcí podél toku Bečvy a zástupce Olomouckého a Zlínského kraje 
‐ orgány státní správy (vodoprávní úřady, ochrana přírody) 
‐ spolky: Český rybářský svaz, z.s., Územní svaz pro Severní Moravu a Slezsko 
‐ významné hospodařící subjekty v okolí toku (zejména zemědělci) 
 
Účastníci semináře: 
 

Akce probíhala jak prezenční formou, tak byla přenášena online s možností dálkového vstupu. 
Obou způsobů využilo na 25 osob, celkový počet účastníků činil cca 50 osob.  
 

Z vybraných skupin je možné uvést hojnou účast zástupců Povodí Moravy, s.p. či Českého 
rybářského svazu. Nejpočetnější skupinu tvořili starostové obcí v Pobečví a zástupci státní 
správy z městských a krajských úřadů. 
 
Program semináře: 

13:00 hod. – Zahájení, úvodní slovo – vystoupení hejtmana Olomouckého kraje 

13:15 až 14:15 hod. – Představení koncepční studie: „Zlepšení podmínek pro oživení Bečvy a 
jejich významných přítoků“ (Mgr. Michal Krejčí) + diskuse  

14:15 až 14:30 – Přestávka 

14:30 až 15:00 hod. – Představení modelové studie: „Osecká Bečva – fluviálně 
geomorfologická studie s hodnocením kvality vodního prostředí se 
zaměřením na nepříznivé dopady pro populace reofilních druhů ryb“ 
(Ing. Martin Sucharda) + diskuse 

15:00 až 15:30 hod. – Představení pilotního projektu na zabezpečení stožáru VVN na toku 
Bečvy v k.ú. Sušice u Přerova (Ing. Martin Sucharda) + diskuse 

 
 
 
Zaznamenal: Mgr. Michal Krejčí                                                    
 
 
 
 
 



Příloha: fotodokumentace 
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